
„Zavera ćutanja“ o milionskim investicijama Srbijagasa

JP Srbijagas, Ministarstvo energetike, Vlada Srbije – ovo su ključne adrese na koje su
novinari Insajdera proteklih meseci slali pitanja o tome šta se dešava sa investicijama ovog
javnog preduzeća a čija ukupna vrednost, prema potpisanim ugovorima, najmanje 240
miliona evra. Tri krivične prijave podnete su Tužilaštvu za organizovani kriminal u vezi sa
ovim poslovima Srbijagasa, a dve su podnele nadležne državne institucije. Informacija iz
predistražnog postupka po pvim prijavama nema, a istovremeno niko od nadležnih za
kontrolu poslovanja ovog preduzeća mesecima ne odgovara na pitanja novinara Insajdera o
tome koliko je Srbijagas do sada isplatio privatnim firmama a koliko je gasovoda urađeno.
Ako se porede gasovodi i putevi, onda bi propali projekat Južni tok mogao da se uporedi sa
evropskim Koridorom 10, a distributivni gasovodi sa sa lokalnim i regionalnim putevima.
Prema istraživanju Insajdera, rukovodstvo Srbijagasa je od 2008. godine ugovorilo poslove
izgradnje distributivnih gasovoda čija se vrednost meri desetinama miliona evra, bez
tendera, a upadljivo je najviše poslova dobila firma Millenium Team.
Ova firma kasnije je angažovana i na pripremi terena za jedan od najvećih projekata u zemlji
– Beograd na vodi.
Iz Agencije za energetiku su za Insajder još 2013. rekli da su ovi poslovi ugovarani na
„nedozvoljen način“.
Državna revizorska institucija je takođe konstatovala da nije bilo osnova da Srbijagas dodeli
ove poslove mimo Zakona o javnim nabavkama. Državni revizor je „informaciju“ o
nepravilnostima u ovim poslovima dostavilo tužilaštvu.
U Tužilaštvu za organizovani kriminal za Insajder je potvrđeno da je u toku predistražni
postupak i u vezi sa ovim poslom Srbijagasa i to na osnovu tri gotovo identične krivične
prijave – jedna je anonimna, drugu je podnelo Ministarstvo energetike još pre aprila 2014, a
treću Agencija za borbu protiv korupcije.
Ugovor o gasifikaciji Grocke bio je predmet analize koju su u aprilu 2015. sproveli članovi
Nadzornog odbora Srbijagasa.
Na osnovu podataka koje im je dostavio pomoćnik generalnog direktora Srbijagasa za
ekonomiju Milan Zdravković, Srbijagas je do 2015. uplatio firmi Milenijum tim 16.148.044
evra, odnosno polovinu od ugovorene cene za gasifikaciju Grocke, iako je bilo izgrađeno
manje od trećine gasovoda.
Članovi Nadzornog odbora su tada naveli da je ugovor ‘’kompletno štetan po JP Srbijagas, a
samim tim i po Vladu Srbije koja je garant za podizanje kredita JP Srbijagasa”.
Koliko je plaćeno, a koliko izgrađeno gasovoda
Uprkos svemu ovome, nadležni ne odgovaraju na pitanja novinara Insajdera o tome koliko
šta je od ugovorenih poslova urađeno a šta je Srbijagas isplatio privatnim firmama.
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Na pitanje novinara Insajdera da li je Vlada Srbije kontrolisala realizaciju ugovora o
gasifikaciji gradova i opština koju finansira Javno preduzeće Srbijagas, a nakon što su još
2015. članovi Nadzornog odbora Srbijagasa upozorili Vladu da to javno preduzeće u opštini
Grocka plaća više nego što je urađeno, predsednica Vlade Ana Brnabić je u novembru prošle
godine rekla samo da veruje da su to dobri projekti.
Ona je navela da ne može da “drži u glavi” detalje svakog “tako malog projekta” u Srbiji, ali
nas je uputila da pitanja pošaljemo na njen kabinet.
Iako smo pitanja poslali već sutradan, odgovor do danas nismo dobili.
Još u martu smo ministra energetike I funkcionera SPS-a Aleksandra Antića takođe pitali da
li je proveravao koliko je kilometara izgrađeno za novac koji je Srbijagas isplatio privatnim
firmama. Tada je rekao da „na zna napamet te elemente“, da mu konstatacija da Srbijagas
plaća i poslove koji nisu završeni „ne zvuči logično“, ali I da će sa zadovoljstvom pročitati
istraživanje Insajdera o tome.
Početkom aprila smo ministru uputili molbu za intervju sa navedenim pitanjima, ali odgovor
na ovu molbu nismo dobili.
U međuvremenu je i Poverenik za informacije od javnog značaja usvojio žalbu novinara
Insajdera i naložio Javnom preduzeću Srbijagas da nam dostavi tražene informacije. I ovo
rešenje Poverenika rukovodstvo Srbijagasa uporno ignoriše.
Na čelu Srbijagasa od 2008. nalazi se bez prestanka funkcioenr SPS-a Dušan Bajatović.
Novinari Insajdera su zato danas Vladi Srbije i Ministarstvu energetike uputili Pitanje dana –
Kakvu poruku institucije šalju ćutanjem na pitanja u vezi sa ovim poslovima Srbijagasa i da
li je rukovodstvo Srbijagasa izuzeto od zakona Republike Srbije?
Sporni mehanizam gasifikacije
Mehanizam ugovaranja poslova gasifikacije gradova i opština novinari Insajdera prikazali su
u trećoj epizodi serijala Energetski (ne)sporazum 2013. godine.
Kako je tada otkriveno, osmišljen je ceo mehanizam koji omogućava da zapravo na prvi
pogled niko nije odgovoran za to što se poslovi privatnim firmama dodeljuju mimo zakona i
po cenama višim i do 20 odsto od predviđenih zvaničnim planovima.
Pod paravanom javno-privatnog partnerstva, Srbijagas angažuje privatne firme praktično
kao izvođače radova. Iako sve finansira Javno preduzeće, za ove unosne poslove uglavnom
se ne raspisuju tenderi, tako što se privatne firme jednostavno proglašavaju strateškim
partnerima uprkos tome što ne ulažu svoja sredstva.
Izvor: insajder.net


